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Na studiích v Římě

V roce 2010 jste získal licenciát teologie na Lateránské uni-
verzitě v Římě. To už vám bylo docela dost let. Co vás vedlo 
k tomu, že jste se ještě vrátil ke studiu?

Potřeboval jsem po letech ve Slaném změnu. Větší změnu, 
radikálnější, než že se přesunu z jedné komunity v Čechách 
do druhé. S tím nějak souvisela myšlenka znovu se vrátit 
do školních lavic. Zatoužil jsem po tom být nějakou dobu 
jenom studentem. I když mi bylo už pětačtyřicet…

Provinciál souhlasil, ale všechno ostatní, včetně peněz na 
studium, už bylo na mně. Sehnal jsem si letenku, ubytování 
a pak vyrazil s Robertem Fornarou na gregoriánskou univer-
zitu, abych se zapsal. Měl jsem nashromážděných nějakých 
sto tisíc, které jsem mínil vložit do toho studia.

Co jste chtěl studovat?
Biblickou teologii. Neměl jsem to nějak promyšlené, ale 

přišlo mi, že bible je základ. Nechtěl jsem studovat tehdy 
pro mě nějaké okrajové věci, jako je třeba spiritualita. To 
si člověk může přibrat navrch. Vybral jsem si v brožurce 
studijních předmětů všechno, co šlo. Bylo to asi dvanáct 
kurzů. Šel jsem za děkanem s tím nabitým studijním plánem. 
Musel mi ho totiž schválit. Divil se: Tolik kurzů? To přece 
stojí velké peníze! V Itálii se totiž za studium platí. Mně to 
stojí za to, reagoval jsem. Vyprávěl jsem mu, co jsem do té 
doby dělal a jak chci studium dál využít. Poslouchal zaujatě 
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